
S p r á v a 
      o vybavovaní interpelácií poslancov MsZ zo zasadnutia MsZ 30. júna 2014

________________________________________________________________________________

Milan Smädo

1.   Ako sa postupuje s výberovým konaním na  komunikáciu na Pršiansku terasu z Kremničky?

Odpoveď: Ing. Ľubomír Ryša,PhD., vedúci  UPB

Ke že výberové konanie  na komunikáciu  Pršianska terasa  z  Kremni ky   zabezpe ovalaď č č  
VUC,tak celá záležitos  sa nedoriešila. Termín na realizáciu výberového konania je dlhodobýť  
proces a Mesto B. Bystrica môže  zapo a  s procesom VO až po preukázaní 100%  finan néhoč ť č  
krytia rozpo tom, o  pri sume cca 1.7 milióna eur v sú asnej dobe nie je plne zabezpe ené.č č č č
                      
2.  Žiadam  opätovne  MsÚ  o  požiadavku  na  Národnú  diaľničnú  spoločnosť  na   vybudovanie 
protihlukových bariér, ktoré boli sľúbené pred 4 rokmi. Zisťovali sme a na diaľničnej spoločnosti 
nie je žiadna žiadosť. Protihluková stena Rakytovce-časť Kremnička.

Odpoveď: Ing. Ľubomír Ryša,PhD., vedúci  UPB

Mesto  Banská  Bystrica  listom  dňa  14.7.2014  požiadalo  Národnú  diaľničnú  spoločnosť  o 
vybudovanie protihlukových bariér v uvedených úsekoch. V predmetnej veci ide o opakovanú 
žiadosť Mesta B.  Bystrica  ,keďže už  v  roku 2012  bola  zaslaná na NDS /9.8.2012/  prvá 
požiadavka  na  realizáciu  protihlukových  bariér  v  úsekoch  Rakytovce  –  časť  Kremnička. 
Priebežný stav vybavenia Vašej  požiadavky bude monitorovať zodpovedný úsek na MsÚ. 

PaedDr. Ján Chladný 

3.   Interpelujem pána primátora, prečo v súdnom spore s Úradom pre verejné obstarávanie mesto 
zastupovala JUDr. Katarína Bakytová, advokátka 4 Dubnice nad Váhom a koľko stála jej služba a 
celá tá záležitosť okolo tohto v rámci Krajského súdu v Bratislave. Finančne, koľko to bolo. Myslím 
si, že v Banskej Bystrici je dosť advokátskych kancelárií a aj právnikov na MsÚ, aby zastupovali 
mesto v takomto spore.

Odpoveď:  Ing. Peter Jakubec, vedúci oddelenia organizačno-legislatívneho

Vybraná bola advokátska kancelária so sídlom  Bratislave, nakoľko žaloba bola podaná na 
spoločnosť  so  sídlom  v  Bratislave.  Účasť  na  pojednávaniach  na  bratislavskom  súde  je  z 
časových dôvodov pre právneho zástupcu mesta v tomto súdnom spore efektívnejšia. JUDr. 
Katarína Bakytová (vydatá Dolnáková) prebrala tento spor  Mgr. Linde Birnsteinovej. Ku 
dňu 15. 7. 2014 eviduje mesto celkové výdavky na súdne poplatky a právne zastupovanie v 
tomto súdnom spore vo výške 3 366 Eur. 

Mgr. art. Viera Dubačová

4.    Moja  interpelácia  sa  týka  kosenia  trávy v  parčíkoch pred  bytovkami  na  Tr.  SNP.  Je  to  v 
katastrofickom stave.
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Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ

Celá trieda SNP bola v súlade  s harmonogramom pokosená 2x. Druhá kosba bola ukončená 
posledný júlový týždeň. Na základe schváleného rozpočtu na rok 2014 sú plánované 3 kosby. 

Ing. arch. Ľudmila Priehodová

5.  V náväznosti na Smädovu interpeláciu poprosím riešiť aj protihlukové opatrenia z rýchlostnej 
cesty  R  1  aj  v  časti  sídliska  Radvaň,  hlavne  v  tých  výškových  domoch.  Radvanská  cesta  pri 
čínskom múre.

Odpoveď: Ing. Ľubomír Ryša,PhD., vedúci  UPB

Riešenie protihlukových bariér je dlhodobý proces. Mesto začalo zbierať potrebné podklady 
pre NDS, ktoré v rámci  meraní  hluku NDS vyhodnotí a pripraví  možné riešenia.  

6.   Žiadam vyčísliť výmeru nových rozvojových plôch v upravenom návrhu územného plánu, ktoré 
neboli riešené vo verejne prerokovanom územnom pláne.

Odpoveď: Ing. arch. Ľubomír Keleman, riaditeľ ÚHA

Vzhľadom na rozsiahlosť riešenia ÚPN Mesta Banská Bystrica údaje o  rozvojových plochách 
v procese  obstarávania  neboli  vyhodnocované  s výnimkou  záberov  poľnohospodárskych 
pozemkov  a lesných  pozemkov.  Z  vyčíslenia  záberov  PP,  ktoré  sme  Vám  poskytli 
v predchádzajúcej  odpovedi  na  interpeláciu  (pôvodný  zverejnený  Návrh  riešil  záber 
poľnohospodárskej pôdy na výmere 1189,0113 ha a dopracovaný návrh ÚPN riešil záber PP 
na ploche 1156,2081 ha) je zrejmé, že nedošlo k navýšeniu záberov PP, z čoho vyplýva, že 
rozsah  riešených  funkčných  plôch  v dopracovanom  návrhu  je  menší  ako  vo  verejne 
prerokovanom návrhu. K dopracovaniu (upresneniu) resp. zosúladeniu niektorých funkčných 
plôch v dopracovanom Návrhu oproti verejne prerokovanému ÚPN M BB došlo na základe: 
doručených  stanovísk  a rokovaní  dotknutých  orgánov  a organizácií  podľa  osobitných 
predpisov, pripomienok fyzických osôb (vlastníkov pozemkov) v rámci procesu obstarávania 
a pripomienkovania,  rešpektovaní  schválených  Zmien  a doplnkov  ÚPN  A Banská  Bystrica 
a platných územných rozhodnutí  a premietnutia plôch riešených vo verejne prerokovanom 
Návrhu v urbanistickej rezerve do návrhových resp. do výhľadových plôch v dopracovanom 
Návrhu.

PhDr. Marcel Pecník

7.     Interpelujem ZAaRES s požiadavkou pravidelného kosenia na Uhlisku a v Šalkovej.

Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ

Verejné  priestranstvá  v  meste  sú  kosené  v  zmysle  harmonogramu,  ktorý  sa  z  dôvodu 
klimatických podmienok v mesiaci máj nepodarilo dodržať a tento bol posunutý. V Šalkovej 
bude druhá kosba  ukončená aj s vyhrabaním do 30. 07. 2014. Na Uhlisku bola druhá kosba 
na mestských pozemkoch ukončená v mesiaci jún. Na Uhlisku nie je cca 1/3 plôch, ktoré majú 
charakter verejného priestranstva, v majetku mesta ale napr. v majetku Lesov SR (osobne 
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sme s  nimi  jednali,  na  základe  objednávky  pokosil  ZAaRES).  Určitá  časť  je   v  majetku 
občanov bytových domov, v budúcnosti sa o tieto pozemku musia postarať sami. 
  
8.    Interpelujem MsP s  požiadavkou  zvýšenej  pozornosti  lokalitám na  Uhlisku  :  Pod Rybou, 
Uhlisko- verejné priestranstvá, Alpinka.

Odpoveď:  Ing. Miroslav Bálint, náčelník MsP

Kontroly lokalít Uhliska, najmä Pod Rybou, Mičinská cesta a priľahlé okolie, okolie objektu 
Alpinky budú príslušníci MsP vykonávať so zvýšenou pozornosťou. 

9.   Interpelujem primátora Mesta, aby poskytol Občianskej rade Šalkova a mne audiozáznam a 
zápisnicu z rokovania k problému kanalizácie v Šalkovej, ktoré ako pracovne stretnutie oficiálne 
zvolal na MsÚ na 29. 7. 2013 o 16.00. Na stretnutí bolo oznámené, že sa vyhotovuje záznam a 
zápisnica.

Odpoveď: Mgr. Marcela Kevešová, vedúca kancelárie primátora

Primátor mesta poskytol PhDr. Marcelovi Pecníkovi a Občianskej rade Šalková audiozáznam 
a zápisnicu z  rokovania k problému kanalizácie  v Šalkovej,  ktoré ako oficiálne stretnutie 
zvolal na MsÚ 29. 7. 2013 o 16.00 hod. 

10.   Interpelujem MsÚ a ZAaRES ohľadom riešenia nebezpečnej situácie na Uhlisku v lokalite Pod 
Rybou, kde pri vode pri  plotoch ohradených záhrad  (tých pod cestou smerom hore na Mičinú) sa v 
korunách stromov nachádzajú veľké suché konáre, ktoré priebežne padajú a priamo ohrozujú nielen 
okoloidúcich  ľudí.  Pripájam  foto.  Suché  konáre  treba  odstrániť  skôr  ako  niekomu  ublížia.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Topole (Populus canescens) a jaseň (Fraxinus exelsior), rastú na brehu jazera na parcele v kú 
B. Bystrica KN E 1-2376, vo vlastníctve Slovenskej republiky a správe Slovenského pôdneho 
fondu LV 4208. V korunách predmetných stromov sa nachádzajú suché konáre. Oddelenie ŽP 
MsÚ vyzval  14.07.2014 vlastníka pozemku na nutnosť  ošetrenia  drevín  tak aby pre svoje 
okolie neboli nebezpečím.

11.   Interpelujem prednostu MsÚ s požiadavkou na realizáciu výrubu drevín podľa súhlasného listu 
z MsÚ zn O 2453/2013 zo dna 11.1. 2013 pričom sa jedná o orez vŕby v okolí bytového domu na ul. 
9. mája , m.c. Uhlisko.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Vŕba (Salix  sepulcralis) rastie na parcele v kú B. Bystrica KN E 1-1315/1, za bytovým domom 
ul. 9. Mája 21 na pozemku vo vlastníctve súkromných osôb a správe Slovenského pôdneho 
fondu  LV  6359,  Budková  ul.  Bratislava.   Rastie  7  m  od  bytového  domu  a priamo 
neobmedzuje,  ani  neohrozuje   majetok  ani  osoby.  Oddelenie  ŽP MsÚ  vyzval  14.07.2014 
vlastníka pozemku na nutnosť ošetrenia drevín tak aby pre svoje okolie neboli nebezpečí
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Bc. Andrej Refka 

12.   Obyvatelia Rudlovej, cez ktorých záhrady preteká Rudlovský potok, upozorňujú na problém, 
ktorý im znepríjemňuje život, už niekoľko rokov a stále tento zlý stav pretrváva. Časť potoka, už 
bola  riešená  v etapách,  ale  stále  sú  tam úseky,  ktoré  sú  v katastrofálnom stave  a ľudom sa  na 
pozemky, v zlom počasí vylievajú splašky. Aké má mesto možnosti riešenia?

Odpoveď: Ing. Ľubomír Ryša,PhD., vedúci  UPB a  Jiří Pěč, vedúci PS IV

Odpoveď  je  obsiahnutá  v  „Zápisnici  z  pracovného  rokovania  konaného  dňa  15.7.2014, 
týkajúceho  sa  riešenia  interpelácie  č.12  p.  poslanca  Bc.  Andreja  Refku,  že  obyvateľom 
Rudlovej znepríjemňuje život zápach z Rudlovského potoka a ľuďom sa na pozemky v zlom 
počasí vylievajú splašky.“  Na rokovaná boli prítomní: za StVS a.s. Banská Bystrica – Ing. 
Marek Žabka – riaditeľ odboru investícií a za MsÚ Banská Bystrica Ing. Stanislav Ferianc 
vedúci OVZ, Ing. Ľubomír Ryša, PhD – vedúci PS UPB,  a Jiří Pěč – vedúci PS IV.  Pracovné 
stretnutie viedol Ing. Ľubomír Ryša, PhD - vedúci PS UPB, ktorý na úvod privítal všetkých 
prítomných a oboznámil ich s účelom stretnutia. Poukázal na dôležitosť a nutnosť vytvoriť 
podmienky na odstránenie príčin zápachu v lokalite Rudlová, hlavne z Rudlovského potoka. 
Po zhodnotení jestvujúceho stavu v lokalite Rudlová bolo prisľúbené zo strany zástupcu StVS 
a.s.  Banská  Bystrica,  že  zbilancujú  súčasný  stav  na  kanalizačnom  zberači  po  technickej 
stránke  v  Rudlovej  a  zaujmú  písomné  stanovisko  k  uvedenému  problému  do  60  dní  od 
doručenia  uvedenej  zápisnice.  Bolo  dohodnuté,  že  OVZ-ZP  vyzve  všetkých  obyvateľov 
Rudlovej  bývajúcich  v  rodinných  domoch  a  nie  sú  napojení  na  jestvujúce  kanalizačné 
potrubie, v zmysle schváleného VZN na MsZ 30.6.2014 o doručenie originálov dokladov k 
spôsobu  likvidácie  odpadových  vôd  zo  svojich  domov.  Po  ukončení  procesu  k  vydaniu 
stavebného povolenia a následne vyhlásenia výzvy má mesto záujem uchádzať sa o získanie 
finančných prostriedkov z eurofondov. 

13.   Množstvo ľudí zo Sásovej a Rudlovej je nespokojných s odvozom komunálneho, triedeného a 
nadrozmerného odpadu, koše sú preplnené aj niekoľko dní a potom je tam množstvo smetí okolo 
košov, ktoré tam hnijú a zapáchajú.

Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ

Za čistotu okolo kontajnerov zodpovedá v zmysle platného VZN o nakladaní s komunálnymi 
odpadmi  a  drobnými  stavebnými  odpadmi  pôvodca  odpadu,  teda  aj  občan.  To,  že  sú 
kontajnery  prepĺňané,  nie  je  vždy  dôsledkom  nedostatočného  počtu  kontajnerov  alebo 
intervalu  odvozu.  Čo  sa  týka  zmesového  komunálneho  odpadu,  kapacita  je  dostatočná. 
„Prepĺňané“ sú kontajnery na triedený zber – plasty a papier, vyvážané boli do konca júna 1 x 
týždenne. Odvoz plastov sme v letných mesiacoch posilnili na 2 x týždenne. Plastové „PET“ 
fľaše majú ísť do kontajnera stlačené,  kontajnery sú označené piktogramom „stúp jej na 
krk“, zvýši sa tak kapacita kontajnera. To platí aj pre papierové krabice. Nadrozmerný odpad 
sa vyváža 1 x mesačne, zákonná povinnosť je 2 x ročne. Harmonogram zvozu je uverejnený 
na stránke mesta, občania boli informovaní aj prostredníctvom Radničných novín. 

14.   Čo sa týka kosenia, nestačí len kosiť, treba to aj pohrabať a odviezť odpad, lebo teraz tam 
ostali  po  kosení  kôpky,  ktoré  tam  hnijú.  Takýto  rok,  čo  sa  týka  kosenia,  som  ešte  nezažil, 
harmonogram kosenia je zlý, začalo sa neskoro kosiť, tráva bola už vysoká, čo bol veľký problém 
hlavne  pre  alergikov.  V  Banskej  Bystrici  je  najväčšia  koncentrácia  alergénov  a  jednou 
z najúčinnejších metód, ako alergiám predchádzať,  je pravidelne kosiť.
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Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ
Kosenie v tomto roku ovplyvnilo viacero faktorov. Tým základným boli klimatické podmienky 
v  mesiaci  máj,  kedy   úhrnom  padlo  cca  175  %  zrážok  dlhodobého  priemeru,  čomu 
zodpovedal aj rast a množstvo trávy.  Terén bol značne podmočený, nedalo sa kosiť každý 
deň, o veľkej technike nehovoriac (napr. traktor), dôsledkom čoho sme sa dostali do časového 
sklzu. Kosiť sa začalo včas, ale kým sme sa dostali z jedného miesta na druhé, tráva bola 
vysoká.  Druhým  významným  faktorom  sú  finančné  prostriedky,  čo  ovplyvnilo  aj  počet 
sezónnych pracovníkov. Od 1.7.2014 vypomáhajú správcovi verejnej zelene pri pomocných 
prácach aktivační pracovníci. 
          
15.   Koľko peňazí sa vybralo za vyhradené parkovacie miesta v rokoch 2011, 2012, 2013, 2014 vo 
volebnom obvode číslo 7  - Sásová a Rudlová? Koľko peňazí z toho išlo na budovanie nových 
parkovacích miest vo volebnom obvode číslo 7 – Sásová a Rudlová?

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Daň vyrubená za užívanie verejného priestranstva – trvalé parkovanie vozidla vo volebnom 
obvode č. 7 – Sásová a Rudlová počas rokov 2011-2014 (k 14.07.2014):

Rok Vyrubená daň v €
2011 188 503,20
2012 218 762,40
2013 220 325,40
2014 222 014,10

Z uvedených peňazí sa v roku 2011 vybudovalo parkovanie na Magurskej ul. vo výške 18.807 
€ a v roku 2012 sa realizovalo vybudovanie 20 nových parkovacích miest na Rudohorskej ul. 
vo výške 30.130 €.

16.   Na ktorých uliciach v Sásovej a Rudlovej plánuje mesto opraviť chodníky a cesty, ktoré sú 
v zlom stave? V prípade potreby poskytnem aj foto.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Opravy  miestnych  komunikácií  v  Sásovej  a  Rudlovej,  či  už  formou  lokálnych,  alebo 
veľkoplošných vysprávok plánujeme realizovať na uliciach M. Čulena, Chabenecká, Mladých 
budovateľov, Karpatská, Starohorská, Tatranská.

17.   Má mesto nejaký plán opráv osvetlenia a lavičiek? Lebo na niektorých uliciach v Sásovej 
a Rudlovej,  chýba  osvetlenie,  už  dlhšie  a lavičky  sú  v dezolátnom  stave.  V prípade  potreby 
poskytnem aj foto.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Oprava verejného osvetlenia je realizovaná z rozpočtu údržby verejného osvetlenia. Dopĺňanie 
verejného osvetlenie o viac ako dva svetelné body (stĺpy) je možné realizovať len z kapitálového 
rozpočtu, pričom v posledných dvoch rokoch oddelenie PS-UMK nemalo k dispozícii žiadne 
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kapitálové zdroje. Týmto si Vás zároveň dovoľujeme požiadať o zaslanie fotodokumentácie ulíc v 
Sásovej a Rudlovej, kde chýba verejné osvetlenie.

Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ

Lavičky  sa  opravujú  priebežne  podľa  potreby.  V  minulom  roku  bolo  v  lokalite  Sásová, 
Rudlová vymenených cca.  150 lát  (hlavne z dôvodu vandalizmu),  čo je takmer polovica z 
počtu vymenených lát za toto obdobie v celom meste. 

18.   Už niekoľko rokov by mala fungovať "Linka čistoty", kde môžu obyvatelia Banskej Bystrice, 
oznamovať svoje podnety k čistote a verejnému poriadku. No mám množstvo podnetov, že sa tam 
ľudia  nemôžu  dovolať,  nikto  tam  nedvíha,  aj  keď  to  skúšajú  aj  niekoľko  krát  denne,  počas 
pracovných hodín.

Odpoveď: Ing. Andrea Sedliaková, vedúca PS- KC

"Linka čistoty" funguje od roku 2011 počas jej prevádzky na nej bolo zaznamenaných 591 
podnetov z tohto počtu 134 telefonických. "Linka čistoty" funguje ako odkazová služba a je 
na  nej  možné  zanechať  odkaz.  Odkazy  sa  vyberajú  jedenkrát  denne,  vždy  nasledujúci 
pracovný deň v ranných hodinách, po ich vypočutí sú prepísané do e-mailu a postúpené na 
vybavenie  na  jednotlivé  oddelenia.  Telefonické  služby  "linky  čistoty"  sú  už  po  krátkom 
výpadku, ktorý bol spojený s výmenou telefónnej ústredne, opäť dostupné.  

Ing. Milan Lichý 

19.   Opätovne interpelujem vo veci plnenia Uznesenia č. 674/2012 zo 16. októbra 2012 k „Návrhu 
opatrení  na  zvýšenie  atraktivity  Námestia  SNP“, ktorým  Mestské  zastupiteľstvo  žiada  pána 
prednostu  Mestského  úradu  zabezpečiť  službu  na  operatívne  odstraňovanie  komunálnych 
nedostatkov v historickom centre mesta Banská Bystrica, najmä na Námestí SNP a Námestí Štefana 
Moysesa  od  začiatku  decembra  2012.  Podľa  ostatnej  odpovede  na  interpeláciu  zo  zasadnutia 
zastupiteľstva  dňa  27.5.2014:  „Oddelenie  odpadového  hospodárstva  a  údržby  verejných 
priestranstiev v danej lokalite denne zabezpečuje údržbu verejnej zelene a odvoz odpadov. Zistené 
nedostatky  operatívne  rieši  so  správcom zelene  ako aj  so  spoločnosťou  zabezpečujúcou  odvoz 
odpadov a s pracovníkmi MsP.“ Ďalej sa tiež v odpovedi uvádza, že prostredníctvom dodávateľskej 
firmy bude vykonávaný pravidelný týždenný monitoring stavu miestnych komunikácií v priestore 
Dolnej ulice, Nám. SNP a Nám. Š. Moysesa, na základe ktorého budú operatívne odstraňované 
drobné  závady  v  stavebnej  úprave  povrchu  komunikácií.  Prosím  o zabezpečenie  monitoringu 
a odstraňovania aj ďalších nedostatkov v centre mesta, vo všeobecnosti tak, aby sa nemuseli riešiť 
na základe podnetov občanov alebo interpelácií poslancov, napríklad likvidácia buriny pri Pošte, či 
Barbakane, zváženie premiestnenia kontajnerov na odpad pri Barbakane, obnovenie pitných fontán 
na Dolnej  ulici  a  Tržnici  na  Námestí  Štefana  Moysesa,  oprava  osvetlenia  na  Námestí  SNP a 
Námestí Štefana Moysesa  a prípadne aj ozvučenia na Námestí SNP, oprava kanalizačných mriežok 
(napríklad pod Tržnicou), znečisťovanie verejných priestranstiev pri Tržnici a pod.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Práce na odstraňovaní závad menšieho rozsahu v priestore pešej zóny naďalej prebiehajú. 
Odvodňovacie žľaby boli vymenené na Nám. SNP. Vyčistenie a lokálne opravy poškodených 
žľabov na Nám. Š. Moysesa pod tržnicou budú zrealizované do polovice augusta 2014. Pokračujú aj 
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práce na výmene poškodených dlažobných kociek. V júli t.r. bude ukončená oprava verejného 
osvetlenia v dlažbe na Nám. SNP. Pitné fontány nie sú majetkom Mesta Banská Bystrica, preto sa 
nemôžeme vyjadriť k požiadavke na ich obnovenie.

Odpoveď: Ing. Peter Suchý, vedúci OÚ

V rámci  bežnej  činnosti  lokalita  je  pravidelne  monitorovaná,  súčinná  je  MsP a  mestský 
inšpektor.  Zistené  nedostatky  sú  priebežne  odstraňované  prostredníctvom  príslušných 
odborných útvarov. Kontajnery na odpad - vzhľadom na to, že v súčasnosti prebehla zmena 
prevádzkovateľa priestorov Barbakanu, bude s tým spojené i prehodnotenie spôsobu zberu 
komunálnych odpadov z daného miesta s ohľadom na skutočnosť, že ide o historické centrum 
mesta, so zvážením všetkých možných technických riešení obmedzenia negatívneho dopadu 
zvozu komunálnych odpadov na jeho vzhľad. 

20.   Znovu sa vraciam k téme vykonania najnaliehavejších opatrení na ochranu mestských hradieb 
(Mestské  opevnenie  -  národná  kultúrna  pamiatka,  č.  NKP 2320,  objekt  hradbový  múr).  Podľa 
odpovede na interpeláciu zo zasadnutia Mestského zastupiteľstva dňa 29.5.2012: „Múr hradobný - 
mestské  opevnenie  nie  je  evidovaný  v  majetku  mesta.  ÚZPF vykazuje  vlastníka  Mesto  BB a 
správcu Mestský úrad BB. Návrh opatrení na ochranu mestských hradieb a bášt: Mesto Banská 
Bystrica po preverení vlastníckych vzťahov k predmetným nehnuteľnostiam zabezpečí adekvátnu 
ochranu  tejto  NKP v  zmysle  zákona  o  ochrane  pamiatkového  fondu  v  spolupráci  s  KPÚ ako 
metodickým  orgánom.“  Na  interpeláciu  zo  zasadnutia  zastupiteľstva  dňa  27.5.2014  mi  bolo 
odpovedané: „Mestské hradby nie sú majetkom mesta a teda nie sú na ich údržbu ani rekonštrukciu 
vyčlenené finančné prostriedky.“  V koho vlastníctve sú mestské hradby? Ak nie sú vo vlastníctve 
Mesta Banská Bystrica, akým spôsobom sa mohla táto stavba budovaná mestom pred pol tisícročím 
dostať do vlastníctva iných subjektov (z pôvodných takmer 5 km existuje v súčasnosti už len menej 
ako 1 km hradieb)? Ak skutočne nie sú mestské hradby vo vlastníctve Mesta, žiadam aby Mesto 
iniciovalo spoluprácu s vlastníkmi hradieb a KPÚ na ochranu tejto národnej kultúrnej pamiatky.     

Odpoveď:  Ing. Karin  Graciasová -Šikulová, vedúca OPM

Mesto nie je vlastníkom nehnuteľnosti - mestské hradby. Po majetkovej analýze mesto môže 
iniciovať  stretnutie  vlastníkov  nehnuteľnosti  -  mestské  hradby.  V zmysle  zákona  49/2004 
Z.z. vlastník nehnuteľnosti  musí požiadať pamiatkový úrad o záväzné stanovisko k úprave 
nehnuteľnosti.

21.   Opätovne interpelujem pána primátora vo veci vyradenia ZŠ Hronská a ZŠ Jána Bakossa a ich 
školských zariadení  zo siete  škôl  a školských zariadení.  Žiadam o vysvetlenie  vyjadrenia,  ktoré 
odznelo na stretnutí s občanmi na ZŠ Jána Bakossa o tom, že poslanci mestského zastupiteľstva 
podmienili vedeniu Mesta podporu rekonštrukcie budov mestských základných škôl predložením 
návrhu na vyradenie škôl ZŠ Hronská a ZŠ Jána Bakossa. 

Odpoveď: Mgr. Marcela Kevešová, vedúca kancelárie primátora

Nie  je  pravda,  že  poslanci  mestského  zastupiteľstva  podmienili  podporu  projektu 
rekonštrukcie základných škôl zrušením ZŠ Hronská a ZŠ Bakossova.  Argumenty predložené 
na stretnutí s rodičmi boli motivované ekonomickými ukazovateľmi a racionálnymi dôvodmi 
na vyradenie  tejto  školy  zo  siete  základných škôl.  V súvislosti  s  racionalizáciou primátor 
hovoril pred zástupcami rodičov aj o rekonštrukcii siedmich základných škôl. Dohoda, ktorú 
spomenul, bola dohodou medzi vedením mesta a poslaneckými klubmi o podpore vyradenia 

7/10



oboch škôl.  Poslancom vysvetlil  dôvody a predložil  argumenty, s ktorými sa mnohí z nich 
stotožnili. 

22.    BBES, a.s., od 1.1.2013 STEFE Banská Bystrica, a.s., je dcérska spoločnosť STEFE SK, ktorá 
zabezpečuje  služby výroby a  dodávky tepla  a  teplej  úžitkovej  vody do  domácností  v  Banskej 
Bystrici,  Brusne  a  v Kováčovej.  V spoločnosti  BBES, a.s.,  malo  Mesto Banská Bystrica 34 % 
majetkový podiel. Aký je súčasný stav majetkových podielov Mesta Banská Bystrica v spoločnosti 
STEFE a aké sú výnosy Mesta z tejto majetkovej účasti?

Odpoveď: Ing. Beata Farkašová, vedúca OEM

Základné imanie spoločnosti je 9 768 400 €.  Mesto má podiel v spoločnosti STEFE vo výške 
34 %, t. j. 3 321 256 €. Od roku 2002 Mesto obdržalo dividendy vo výške :

Ing. Mgr. Pavol Katreniak

23.   V súvislosti s odstránením poškodeného pouličného svietidla na Nám. Štefana Moysesa medzi 
školou a kostolom a poštou žiadam do času sľúbeného nainštalovania nového stĺpa so svietidlom 
urobiť provizórne riešenie – dohodnúť orezanie konárov stromu na rohu vjazdu do pošty,  ktoré 
zacláňajú lampu na rohu budovy, resp. sfunkčnenie svietidiel v zemi.

Odpoveď: Ing. Stanislav Ferianc vedúci OVZ

Dreviny  na  parcele  KN  C  7/1,  kú  B.  Bystrica  sú   vo  vlastníctve  Slovenskej  Pošty  a.s., 
Partizánska cesta 9, B. Bystrica LV 4041.  Oddelenie ŽP MsÚ vyzvalo 14.07.2014 vlastníka 
pozemku na zabezpečenie orezu drevín tak aby bolo verejné osvetlenie funkčné.

Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Orezanie konárov je možné vykonať vo vegetačnom kľude, t.j. od 1. 11. 2014 do 31. 3. 2015. 
Oprava  verejného  osvetlenia  v  dlažbe  na  Nám.  Š.  Moysesa  bude  realizovaná  v  priebehu 
augusta tohto roku.
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2003 0,00
2004 0,00
2005
2006
2007
2008 0,00
2009
2010
2011
2012
2013
2014
Spolu

STEFE, a.s.
91 150,50

166 334,73
119 100,53
184 832,76

249 289,44
285 541,80
257 782,84
264 561,70
317 216,57
295 382,97

2 231 193,84



24.   Obraciam sa na Ing. Ľubomíra Bobáka, konateľa a predsedu predstavenstva MBB, a.s.,  o 
predloženie informácie o jeho činnosti v MBB, a. s.  za obdobie od 28. 5. 2014 do 30. 6. 2014.

Odpoveď: Ing. Ľubomír Bobák, konateľ a predseda predstavenstva MBB

Činnosť predsedu predstavenstva MBB a.s. za obdobie 28. 5. 2014 do 30. 6. 2014:

V tomto období zasadalo predstavenstvo spoločnosti MBB a.s. dňa 23.6.2014 a dozorná rada 
tiež 23. 6. 2014 : 

Program zasadnutia predstavenstva MBB a.s. 
           1. Otvorenie zasadnutia

2. Výročná správa 2013 
3. Rozdelenie zisku za rok 2013
4. Informácia o HV za 1-3/2014
5. Záver

Program zasadnutia dozornej rady MBB a.s. 

1. Otvorenie zasadnutia
2. Výročná správa 2013 
3. Rozdelenie zisku za rok 2013
4. Informácia o HV za 1-3/2014
5. Záver

 V rámci činnosti spoločnosti a realizovaných projektov : 

- plnenie pracovných úloh vyplývajúcich z pozície predsedu predstavenstva MBB a.s. 
( zastupovanie spoločnosti pred orgánmi ŠS, riešenie problémov a potrieb 
nájomníkov NBD, činnosti súvisiace s prevádzkou NBD a Priemyselného parku)

- pracovné stretnutie s investormi v  Priemyselnom parku
Konzultácie pri príprave výstavby investície

- pokračovanie rokovaní s HaZZ a OR B. Bystrica a investorom s Belgicka ktorí 
majú záujem investovať v PPŠ

- rokovanie na MH SR
- spracovanie podkladov pre MH Invest
- spracovanie Výročnej správa za rok 2013
- rokovanie s Prima bankou a Poštovou  bankou ( BA v NBD Rudohorská ulica)
- pracovná porada s MsÚ – propagácia PPŠ
- vedenie pravidelných porád vedenia spoločnosti

Ing. Martin Turčan

25.  Interpelujem zodpovedných vo veci zaplátania diery na komunikácii , ktorá vedie od križovatky 
na Huštáku na Dolnú ul a Kuzmányho ul a taktiež o reklamáciu vypadaných kociek na Námestí 
SNP a Dolnej ul, nakoľko opäť chýba popri zelenom asfalte dlažba, resp kamenné kocky.
Odpoveď: Ing. Renáta Hláčiková, vedúca oddelenia UMK

Výtlk v križovatke bude opravený v termíne do 15.08.2014. Poškodenie kociek bolo ku dňu 
09. 07. 2014 zistené len na Námestí Š. Moysesa.  Na Námestí SNP a v Dolnej ulici neboli pozo-
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rované  poškodenia  kociek  popri  zelenom  asfalte.  V  rámci  reklamácie  priebežne  dávame 
opravovať novozistené závady.

Ing. Igor Kašper 

26.   Moja interpelácia dopĺňa kolegu p. Smäda - Interpelujem vedenie mesta o zvolanie stretnutia 
najvyšších predstaviteľov mesta BB, BBSK, investorov na Pršianskej terase (Profinex holding) a 
štátu ohľadom dostavby komunikácie na Pršiansku terasu. Vzhľadom na to, že všetky dokumenty 
ohľadom celého procesu  prebralo  mesto  BB,  malo  by dôjsť  k  dohode,  aký ďalší  postup  bude 
nasledovať. Týka sa to najmä vyhlásenia novej súťaže pod hlavičkou mesta a podielu finančnej 
participácie každej zo strán. 

Odpoveď: Ing. Ľubomír Ryša,PhD., vedúci  UPB

VUC  odstúpila  od  dokončenia  prípravy  a  realizácie  dostavby  komunikácie  na 
Pršiansku   terasu.  V  dohľadnej  dobe  bude  zvolané  stretnutie  najvyšších  predstaviteľov 
Mesta  BB,  BBSK  a  investorov  na  Pršianskej  terase.  Je  však  potrebné 
aby  bolo  zabezpečené  100%  krytie  finančných  nákladov  potrebných  na  realizáciu 
diela,  aby  sa  mohlo  započať  s  realizáciou  VO  s  participáciou  podielu  každej  zo 
zúčastnených  strán  ako  aj  doriešiť  majetkoprávne  vysporiadanie  v  požadovanom 
úseku.

              Mgr. Peter Gogola
     primátor mesta

                                                  Banská Bystrica
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